
Referat fra generalforsamlingen i Krop og Kultur den 20. marts 2024 

Generalforsamlingen blev holdt i foredragssalen på Viborg Idrætshøjskole, hvor 

Krop og Kultur også lejer lokaler til to af sine i alt syv hold. 68 af klubbens 172 

medlemmer var mødt op til generalforsamling og foredrag, og 65 deltog i den 

efterfølgende buffet i spisesalen på højskolen. 

Formanden, Pia Bygum, bød velkommen og foreslog Arne Rasmussen som 

ordstyrer. Arne blev valgt enstemmigt, og kunne herefter konstatere at 

generalforsamlingen var lovlig varslet i dagspressen. Dagsordenen blev 

gennemgået og var korrekt i forhold til vedtægterne. Klubbens to revisorer blev 

valgt som stemmetællere. Næste punkt var formandens beretning. Pia 

gennemgik årets aktiviteter og sagde tak til instruktører, bestyrelse og alle 

medlemmer for samarbejde og opbakning til Krop og Kultur. Medlemstallet er på 

172, men selve deltagerantallet er højere, idet ca 40 medlemmer går på både to 

og tre hold. Seniorhøjskolen fører i medlemsstatistikken med over 90 gymnaster, 

hvor der i øvrigt er begyndt at komme flere mænd. Det er en dejlig udvikling.  

Pia lagde vægt på den gode stemning og det gode humør, som hun fornemmede, 

der altid var i Krop og Kultur. Som noget nyt havde man prøvet stolegymnastik på 

seniorhøjskolen, som udover gymnastikken også har bowls, badminton, ringo, 

spinning, yoga og adgang til motionsrum.   

Lige nu er der otte forskellige hold i klubben: et gåhold, to ryghold, et ringohold, 

et yogahold, en seniorhøjskole og to sommerhold. De to sommerhold er et 

sommer-gåhold og et gymnastikhold på Sønæs med både gymnastik og 

efterfølgende gåture med guide. 

Pia kom også ind på, at der var truffet aftale med to nye gymnastikinstruktører til 

både hold og afløsning. På seniorhøjskolen havde man i sæsonens løb haft 

succes med foredragsrækken. Hver onsdag er der en times foredrag, hvor alle 

medlemmer er velkomne. De medlemmer, som ikke går på seniorhøjskolen, skal 

kun betale 40 kroner for kaffe og brød. Seniorhøjskolens medlemmer betaler et 

kontingent, som dækker kaffen.  

Efter formandens beretning blev det reviderede regnskab fremlagt af kassereren, 

Nina Hansen. Regnskabet viste et overskud på 9.188. På sidste års 

generalforsamling var kontingenterne blev forhøjet med 100 kr. årligt på de fleste 

hold. Den forhøjelse slår først helt igennem i regnskabet for 2024. I forhold til 



budgettet for 2023 var der ikke de store udsving. Et tilskud fra DGI var blevet 

brugt til kurser og teambuilding for instruktører, frivillige og bestyrelse. 

Næste punkt var behandling af forslag. I sin beretning var Pia kommet ind på, at 

det ene ryghold på Nordre Skole havde for lidt plads. Det havde man fra holdets 

side gjort opmærksom på. Men som decideret forslag til generalforsamlingen, 

blev henvendelsen trukket tilbage. Men bestyrelsen er meget opmærksom på 

problemet. Til næste sæson håber man det løser sg selv ved en bedre fordeling 

af gymnaster på holdene på Nordre Skole. 

Næste punkt var fremlæggelse af budget. Nina gennemgik budgettet for 2024. 

Det havde den stigning i kontingenter, som sidste års generalforsamling havde 

vedtaget. Derudover var målet for budgettet, at det kun lige skulle rende rundt. 

Der skulle gerne være plads igen til, at man kunne tilgodese medlemmerne med 

arrangementer. Kurser og teambuilding for frivillige, bestyrelse og instruktører 

burde der også være plads til. Budgettet blev vedtaget. 

Punkt 6 var fastsættelse af kontingent, som forblev ændret. 

Punkt 7 var valg af bestyrelse, suppleanter og revisorer. Benny Lybæk og Jytte 

Kristensen var på valg. De blev genvalgt med klapsalver fra salen, det samme 

gjorde sig gældende for suppleanterne, som blev Per Sönder og Grethe Gutzke. 

Som revisorer modtog Ebbe Thomsen og Sigridur Poulsen genvalg. Som 

revisorsuppleant blev Georg Urban genvalgt. 

Under generalforsamlingen blev det spørgsmål rejst, om ikke vedtægterne burde 

ændres, så det ikke var nødvendigt med annoncering i dagspressen, men kun 

annoncer på hjemmesiden. Det tog bestyrelsen op til overvejelse. 

Før selve generalforsamlingen kom Viborg Idrætshøjkoles konstituerede leder, 

Lene Wejse, forbi og sagde velkommen. Hun fortalte lidt om ungdommens 

problemer med voksenlivet.  Efter generalforsamlingen var der foredrag af Trine 

Skammelsen om Domkirkekvarteret og det nye parkeringshus. Hun fortalte om 

alle overvejelserne og konkurrencerne om det nye projekt. Trine lovede at holde 

foredrag i Krop og Kultur igen, når det nye projekt var blevet udvalgt, og der kunne 

vises endelige tegninger. 

Referent 

Nina Hansen, 24.3.2024 


